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Høringssvar afgivet af:  Hedehusene Idrætscenter 

Dato:  18. september 2020 

 

HØRINGSSVAR:  
 

FKU01 - SELVEJENDE IDRÆTSANLÆG 

                             - Effektiviseringskrav på 2,5 pct. 

• Vi vil starte med at bemærke de udviklingstendenser som der er planlagt i HTK. 

➢ Udvikling med Nærheden, Tåstrupgaard, Høje Taastrup C kræver en 

stor indsats for borgere der vil være aktive. 

➢ Læringshuset Nærheden vil trække store veksler. 

➢ 9.000 flere borgere i HTK fra 2020-2024 iflg. HTK’s egen prognose. 

➢ 5.000 flere børn og unge skal være medlem af foreningerne. 

➢ ”Bevæg dig for livet” – visionsaftalen indgået med DIF og DGI.  

▪ Mener vi slet ikke noget med den eller vil vi blot kunne vise at vi vil 

også være med i HTK. 

➢ Corona – er heller ikke en gratis omgang for idrætscentrene. 

➢ Udvikling af Idræt i Hedehusene – nu hvor Hedehusene Skole og 

Charlotteskolen formentlig skal nedrives. 

• Igen skal idrætscentrene trækkes frem og vurderes for besparelser. Vi har flere 

gange været udset til og i flere år har vi i idrætscentrene været pålagt 

besparelser, herunder også Hedehusene Idrætscenter. 

• Hvis der igen skal spares, vil det gå ud over centrenes mulighed for at tilbyde de 

vilkår, som er fremmende for vore brugere. Udvikling af idrætten er netop en af 

de ting der står i aftalen mellem HIC og HTK. 

• Når det sker det ene år efter det andet, medfører det en reduktion i de ting vi kan 

udføre og med risiko for at det sker med mindre kvalitet end det er ønskværdigt.   

• Vedligeholdelsen vil blive ramt og det finder vi særdeles uheldigt – og imod den 

aftale og den tankegang, der var med de selvstændige idrætscentre, da ideen 

blev født og gennemført sammen med Anders Bak. 

• Det er vores opfattelse, at der ikke gennemføres de nødvendige bygningsmæssige 

tiltag, som der er behov for – og her kan vi henvise til de behov, som vi som 

aftalt iflg. driftsoverenskomsten årligt skal sende til HTK.  

• Sammenligningsgruppen – vi har aldrig set tal forelagt. Det er stik imod al fornuft, 

såfremt man i den nuværende situation for HTK, at sammenligner os på den 

måde. Der er rigtig mange faktorer der spiller ind, og har de andre samme 

ambitiøse udviklingsplaner? 

• Kunstgræsbanen bliver brugt flittigt og snart med ekstra brug i dagtimerne af 

Læringshuset Nærheden. De midler der i sin tid blev afsat til Kunstgærsbanen 

bruges fult ud. 

• Springcentret står selv for alle indendørs rekvisitter, og der er mange der løbende 

skal vedligeholdes og fornyes, og som vi nødvendigvis skal spare op til. 

• Springcentret er et af de steder i HTK, hvor der kommer flest idrætsudøvere og de 

er glade for anlægget – det skal vi værne om. Vi har noget unikt her.  

• Skydebane Vest området blev i sin tid afleveret til HIC, men i år har vi konstateret 

at forholdene ikke var lovlige. Det har vi i 2020 udbedret til en pris på næsten 

100.000 og en meget stor arbejdsindsats. 

• Skydebane Vest – støjforanstaltninger er snart opført og var ikke kommet i mål 

hvis ikke HIC havde deltaget aktivt på såvel det økonomiske område som selve 

udførelsen af arbejdet – det har været en kæmpe indsats fra HIC’s side. 
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• Havde vi ikke gjort det kunne vi risikere en lukning af skydebanen. NU har vi til 

gengæld et fantastisk anlæg, med basis for at udvikle aktiviteten yderligere. 

• Læringshuset Nærheden: Står klar til at begynde i august 2021 og vi ved, at 

det vil trække store veksler på HIC omkring et stort øget brug af alle vore anlæg.  

➢ Vi har tidligere aftalt, at der skal ses på omkostningerne når dette sker. 

Det vil kræve ekstra omkostninger at implementere det øgede forbrug med 

rengøring og klargøring af springcenter. 

➢ Corona tiltag har vist, at det er en større opgave med rengøring når 

Læringshuset også kommer og skal bruge faciliteterne. 

➢ Der er tale om et nyt betydeligt træk på brugen af HIC’s faciliteter, hvor 

Idrætsparken, Tennisanlæg og Springcenter Nærheden, alle vil være aktivt 

i spil. 

➢ Det store ekstraordinære træk på HIC kan betyde, at vi i Springcentret må 

gøre rent før kl. 8 om morgenen – og dermed trækker yderligere på 

ressourcerne. 

➢ Det betyder et stort træk på faciliteterne med den store belægning der er i 

springcentret. 
• Reducerede indtægter på grund af Corona: I den nuværende Corona situation 

bliver vi også begrænset i udlejning af faciliteter. Det medfører indtægtstab for 

Hedehusene Idrætscenter. 

• Frivillig indsats: Der ligger en stor frivillig indsats i HIC/Idrætscentrenes arbejde – 

det er ikke særligt motiverende år efter år at skulle igennem dette og slet ikke for de 

medarbejdere, der er ansat og som hvert år offentlig skal se sit job vurderet på den 

måde. 

 

 

FKU04 - Tilskud til Eliteidræt og talentudvikling ophører 

 

• Helt generelt er vi i HIC kede af, at der spares på idrætten, da det vedrører 

kerneydelsen fra Idrætscentrene. 

• Hvis tilskuddet til området fjernes, vil det gå ud over talent- og elitearbejdet, som 

er vigtigt for de pågældende foreninger. 

• Vi vurderer det er vigtigt, at Høje Taastrup Kommune har en god politik på 

området, og at der følger en vis sum penge med.  

• Der er indgået en Visionsaftale med DIF og DGI om ”Bevæg Dig for Livet”. Det vil 

være et skidt signal at sende til omverdenen. 

 

 

 

ØU02 - Reduktion af budget til vedligeholdelse af kommunens bygninger 

 

• Reduktionen går ud over vedligeholdelse af lokaler / bygninger til brug for 

idrætten.  

• Der er tidligere reduceret, og det er meget dyrt at spare på dette område. 

• Borgerne i kommunen er mere tilbøjelige til at dyrke idræt hvis faciliteterne er i 

orden og de fremstår tidssvarende. 

• Det er vores anbefaling, at denne besparelse tages op til revision. 

• Corona-situationen kan givetvis kræve mindre investeringer og der er behov for at 

se på visse bygningsmæssige ting i den forbindelse. Bl.a. indeklima har været 

nævnt i debatten. 

 
 


